

Lumen

Selected Proceedings from the Canadian Society for Eighteenth-Century Studies
Travaux choisis de la Société canadienne d'étude du dix-huitième siècle

LUMEN

Preface

Préface

Volume 14, 1995

URI: <https://id.erudit.org/iderudit/1012504ar>

DOI: <https://doi.org/10.7202/1012504ar>

[See table of contents](#)

Publisher(s)

Canadian Society for Eighteenth-Century Studies / Société canadienne d'étude
du dix-huitième siècle

ISSN

1209-3696 (print)

1927-8284 (digital)

[Explore this journal](#)

Cite this document

(1995). Preface / Préface. *Lumen*, 14, v–v. <https://doi.org/10.7202/1012504ar>

Preface/Préface

Volume XIV of the selected proceedings of the Canadian Society for Eighteenth-Century Studies is unique in the series thusfar, because it is not made up of a set of papers derived from the Society's annual conference. As many readers will know, the 1993 conference scheduled for Carleton University had to be cancelled, and, for the first time in the Society's history, the regular cycle of meetings was disrupted. Faced with this crisis, it was decided to proceed with the publication of an issue of *Lumen* for 1993; although it was born in adversity, the present volume attests to the continued vitality of the Society, and the essays it contains illustrate the excellence of our members' scholarship.

The editor would like to thank the contributors for supporting the Society in a time of need. Thanks are due as well to those who refereed papers submitted for publication. Each essay included in this volume has benefitted from the comments and criticisms of my referees, and I greatly appreciate their generous help. I am also grateful to the Managing Editor for his assistance in the production of this volume.

* * * * *

Le volume XIV des travaux choisis de la Société canadienne d'étude du dix-huitième siècle est unique dans la série, parce qu'il n'est pas composé d'une collection de communications présentées lors de la conférence annuelle de la Société. Déjà bien connu par plusieurs, la conférence de 1993 à l'université Carleton a dû être annulée et, pour la première fois depuis la fondation de la Société, le cycle régulier des rencontres a été interrompu. Face à cette crise, la décision a été prise de publier, néanmoins, une édition 1993 de *Lumen*. Bien que né dans l'adversité, ce volume démontre la vitalité continue de la Société, et les communications ci-contenues reflètent le haut niveau d'érudition de nos membres.

L'éditeur voudrait remercier les contributeurs qui ont soutenu la Société à ce moment difficile. Merci également à ceux et celles qui ont rempli les fonctions d'arbitre des communications soumises pour publication. Chacune de celles-ci a profité des commentaires et critiques de mes arbitres, et j'ai bien apprécié leur aide si généreusement donnée. Je suis également reconnaissant envers le rédacteur administratif pour son aide pendant la production de ce volume.